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KES ON KES
Evelin Sepp (36)
� poliitik, riigikogu liige ”Mina soo-

vitan enim 
rõhku panna korra-
likule projektijuh-
timisele ja vähem 
püüdlustele olla 
igal alal ise tegija.
Evelyn Sepp, riigikogu liige

Ehitusest nelja silma all
Seekordses neljasilmavestluses räägivad oma ehitamiskogemustest ja aval-
davad arvamust ehitiste kohta poliitik Evelin Sepp ja psühhiaater Jüri Ennet.

1. Milline on Teie esimene 
mälestus ehitamisest?
Esimene seondub liivalossi-
de ja Pirita rannaga. Seega on 
mälestused kuumad.

2. Kas Teie töö on kuidagi 
mõjutanud suhtumist oma 
kodusse?
Kui, siis nii, et hindan pri-
vaatsust rohkem kui silma-
torkavat glamuuri ja vahel ka 
mugavust.

3. Kas olete ise ka midagi 
ehitanud?
Ei. Ehitamise ja autoremon-
diga las tegelevad inimesed, 
kes seda oskavad. Olen seni 
sellised väljakutsed osavalt 
delegeerinud.

4. Mis on ehitise puhul 
 määrav?
Määrav on lõpptulemus. Loeb 
ju ikkagi see, kas see vastab 
ootustele või mitte.

5. Milline ehitis on Teie 
vaieldamatu lemmik?
Tallinnas on see Kumu. Ku-
mu on viimaste aastate kõi-
ge kontseptuaalsem suure-
ehitis. Muidugi on veel pal-
ju huvitavaid, sellise paraja 
kiiksuga ehitisi, kus kunst 
kohtub sümpaatselt funkt-
sionaalsusega. 

Põnevusega ootan Sola-
rise valmimist. Usun, et sel-
le vits oli valus, aga pai tu-
leb ka pikk ja pehme. Tervik-
likkuse aspektist tundub, et 
Rotermanni kvartalist saab 
hea arenduse näide.

6. Milline ehitis oleks  tarvis 
lammutada või veel parem, 
kui poleks üldse ehitatud?
Ma tõesti ei sooviks asuda 
kirujate ja kiibitsejate pikka 
järjekorda. Eks neid ebaõn-
nestumisi ju on ja kahjuks 
mitte vähe. Aga tegijad tea-

vad seda enamasti isegi. Ja 
halva maitsega tellijat ei pa-
randa miski.

7. Millise mulje jätavad Ees-
ti ehitised võrreldes välis-
maistega? Kas mõne riigi 
ehituskultuurist oleks meil 
õppida?
Mulle meeldib moodne arhi-
tektuur. Naudin selles plaa-
nis Berliini. Küll aga on selge, 
et ajalugu ei paku enamasti 
just palju võimalusi tervete 
linnaosade kaupa ekskavaa-
toriga mütata ja sealne olu-
kord oli mõneti unikaalne. 

Eestis on seevastu liiga 
palju äärmusi, kus ühes otsas 
on kidur säästuarhitektuur ja 
teises ülepaisutatud, kohati 
groteskne kolkakunst. 

Selline eklektika kivistab 
meist korraliku arengumaa 
muljet. Terviklikke lahendu-
si pea-aegu ei kohtagi.

8. Milline peaks olema Teie 
unistuste maja?
Selline, mis ei sega elamist 
ennast. Mugav, valge, liigse-
test kohustustest vaba. Kui 
vaja, siis ka kindlus ja pelgu-
paik.

9. Milline on suurim ehitus-
lik viga, millega olete kokku-
puutunud?
Nn nõukogudeaegsed lame-
katused ja kehv ehituskvali-
teet koos viledate akendega.

10. On Teil ehitusalast  nippi, 
mida kindlasti soovitaksite 
teistelegi?
Mina soovitan enim rõhku 
panna korralikule projekti-
juhtimisele ja vähem püüd-
lustele olla igal alal ise te-
gija.
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